

朝陽科技大學 099學年度第1學期教學大綱
Analysis of Financial Statements 財務報告表達

當期課號	7363	Course Number	7363
授課教師	江松沐	Instructor	CHIANG,SUNG MU
中文課名	財務報告表達	Course Name	Analysis of Financial Statements
開課單位	應用外語系碩士班二A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	使學生學習達成全球化企業之財務管理能力之目標，由理論、研究、策略探討，並擴及金融商品實務及操作之演練。	Objectives	To reach the goal of financial management for globalized business On top of theory and strategy study, the practice of operation for international financing products is included.
教材	1．企業實際財務報表 2．管理會計實務 3．個案研究	Teaching Materials	1. Enterprise financial statements which will be from different field/industries 2. Management accounting practice 3. case study
成績評量方式	1．平常考核 2．期中考或學生研究報告 3．期末考	Grading	1. student's performance in their presentation of special study. 2. Med term exam. 3. Final exam.
教師網頁	-		
教學內容	由財務報表之分析,了解企業之財務結構,並深入營運效益分析,使企業之償債能力,獲利能力,成長能力,完全透明化. 進而對全面財務風險之預警系統之建立及研究財務弊端之防範之道. 本課程更重視實務面之探討. 並擴及財報所不能之財務管理情境以及企業國際化之國際財務管理觀念.	Syllabus	1. The structure of financing Statements 2. Studying the items of Financing Statements 3. Acquisition and Application of the Fund for business operation. 4. Optimum portfolio 5. Ratio Analysis 6. Financing Risk Management

尊重智慧財產權，請勿非法影印。